Temple Prayer聖殿式的禱告
(Tabernacle Prayer)（會幕式的禱告）
by Pastor Yonggi Cho趙鏞基牧師
The six articles of furniture in the temple are all pictorial representations of elements in our relationship to God.
聖殿中的六樣設備都是我們與神關係要素之圖像式表徵。
The Brazen Altar銅祭壇
(The benefits of the blood)（寶血的效益）
The Laver洗濯盆
(Personal cleansing)（個人的潔淨）
The Candlestick燈臺
(The seven aspects of the Holy Spirit)（聖靈的7個方面──賽11：2）
Wisdom智慧
Understanding聰明
Counsel謀略
Might能力
Knowledge知識
Fear of the Lord敬畏耶和華
Holiness聖潔
The Table of Showbread陳設餅的桌子
(A daily rhema word from God)（每日從神來的靈糧）
The Altar of Incense香爐
(Praise and Worship)（讚美與敬拜）
Holy of Holies至聖所
(Prayers for your family, church, nation, and mission)（為你家庭、教會及事工的禱告）
Introduction:介紹
In the OT, God showed Moses how to build the temple in which the Israelites would worship the Lord. God told Moses to build the temple exactly, according to the plan that he received on Mt. Sinai. So when Moses came down from the mountain, he built a tabernacle in the wilderness. All the Israelites were commanded to come and worship God only at the tabernacle. They were not permitted to worship God outside of the tabernacle.
在舊約中，神向摩西顯示如何建造會幕，使以色列人能夠在其中敬拜耶和華。神告訴摩西，要完全按照他在西乃山上所領受的樣式來建造會幕。所以當摩西從山上下來後，他就在曠野建造帳幕。全體以色列人被指示只能來到會幕，在那裡敬拜神；他們不允許在會幕外敬拜神。
I (Pastor. Yonggi Cho) believe that this tabernacle represents a definite type of worship that God wants from you. He has said that your body is the temple of the Holy Spirit (1 Cor. 6:19). The physical tabernacle has disappeared, and now you are that tabernacle. You are the temple in which the Holy Spirit dwells. So when you pray in your temple (your physical being), you must worship God according to His plan. In your mind, you must walk through the tabernacle and pray accordingly.
我（趙鏞基牧師）相信會幕代表神要你敬拜祂的一個確切的方式。祂說過，你的身體是聖靈的殿（林前6：19）。實體的會幕已經消失了，現在你就是那會幕，你是聖靈所居住的聖殿。所以當你在你的殿裡（你的身體）禱告時，你必須按照祂所指示的樣式來敬拜。在你的思想裡，你必須走過會幕，並且作相應的禱告。
(I) The Brazen Alter – Jesus’ blood, the eternal sacrifice（I）
銅祭壇──耶穌的寶血，永遠的祭
Location: the first furniture once you step in the courtyard of the tabernacle. The brazen alter where God judged sin through the killing of the animals. People laid their hands upon the animal and confessed their sins. Then, in front of their eyes, the priest killed the animal, sprinkled the blood on the four corners of  the alter, and poured out the blood and burned the flesh. The brazen alter and what transpired there is a type of the cross of Christ.
位置：這是你進入帳幕院子中看到的第一個物品。銅祭壇是神藉著宰殺牲畜來審判罪的地方。人們按手在動物身上來承認自己的罪，然後，在他們的面前，祭司會宰殺牲畜，將血灑在壇的四角，然後血被倒掉，肉被燒掉。銅祭壇和那裡所發生的，是基督十字架的預表。
In this stage, we remind ourselves of the cross and what it means.
在這個階段，我們使自己來回想十字架和它的意義。
1) The Cross is a place of Worship:1）
      十字架是敬拜的地方
    Sample prayer: “Dear Jesus Christ, I worship Your blood. I thank You because Your 
    blood forgave all my sins – all the sins that I have already committed and all the sins that 
    I am going to commit in the future. You have forgiven me eternally.”
    禱告示範：「親愛的主耶穌，我稱頌你的寶血！我謝謝你，因著你的寶血，我所有
    的罪──所有我過去曾經犯過的罪、還有我在將來可能犯的罪，都被赦免了。你已經
    永遠地赦免我了。」
2) The Cross is a place of deliverance: 2）
    十字架是得釋放的地方
    Sample prayer: “Jesus, I worship You because through Your blood, You have delivered me 
    from the power of Satan and the world. You move me to the kingdom of Jesus Christ. Now 
    I am living in Your Son’s kingdom through the blood of Jesus Christ.” 
    禱告示範：「耶穌，我敬拜你，藉著你的寶血，你已經將我從撒但和世界的權勢中
    釋放出來，把我遷到耶穌基督的國度。我宣告，藉著耶穌基督的寶血，我現在是活
    在神愛子的國度裡。」
3) The Cross is a place of healing: 3）
    十字架是得醫治的地方
    Sample prayer: “Jesus, through the stripes that you received in Pilate’s courtyard, my 
    sicknesses and diseases were taken away 2000 years ago. I declare that the blood of Jesus 
    Christ speaks better than the blood of Abraham, and so I praise you. I praise you for divine 
    healing through the blood of  Jesus Christ.” 
    禱告示範：「耶穌，因著你在彼拉多院內所受的鞭傷，我的疾病已在2000年前被挪
    去了。我宣告，耶穌的寶血比亞伯（譯住──英文是亞伯拉罕）的血所說的更美，我
    讚美你，我要因著耶穌基督寶血所帶來的屬天醫治來讚美你。」
4) The Cross brings blessing and break the curse: 4）
    十字架是帶來祝福並破除咒詛的地方
    Sample Prayer: “Dear Jesus, through Your blood I have been redeemed form the Adamic 
    curse. Because of Adam, the earth was cursed to bring forth thistles and thorns. That is the 
    symbol of all the failure in life. But, O God, you took our curse upon Yourself on the cross. 
    Your Word says,‘Christ has redeemed us from the curse of the law, having become a curse 
    for us (for it is written, “Cursed is everyone who hangs on a tree”), that the blessing of 
    Abraham might come upon the Gentiles in Christ Jesus.’ So through Your blood, I am 
    completely delivered from the curse. I am delivered from failures and poverty. I am free 
    from the curse. I have the blessing of Abraham. I am a blessed person.” 
     禱告示範：「親愛的耶穌，藉著你的寶血，我已經從亞當的咒詛中被救贖出來。因
     著亞當，地被咒詛，長出荊棘和蒺藜來，那是生命中所有失敗的象徵。但是，神
     啊，在十字架上你擔當了我們的咒詛。你的話說：『基督既為我們受了咒詛、〔受
     原文作成〕就贖出我們脫離律法的咒詛．因為經上記著、「凡掛在木頭上都是被咒
     詛的。」這便叫亞伯拉罕的福、因基督耶穌可以臨到外邦人』。所以藉著你的寶
     血，我從咒詛中被完全釋放出來，我從失敗和貧窮中被釋放出來，我的生命中不再
     有咒詛，我擁有亞伯拉罕的祝福，我是個蒙福的人。」
5) The Cross gives eternal life: 5）
    十字架給我們永恆的生命
    Sample prayer: “Dear Jesus, though Your blood, I am delivered from death and hell. 
    Jesus, You died and You were resurrected. You conquered death and hell. You bought the 
    glory of the kingdom of heaven. By the blood of Jesus Christ, I am completely delivered 
    from death and hell and am now living in the glory of Jesus Christ. I am a member of the 
    kingdom of God. I have the eternal kingdom in me, so I praise God because of the blood. 
    I worship Jesus and praise Him because of His blood.” 
   禱告示範：「親愛的耶穌，藉著你的寶血，我從死亡和陰間中被釋放出來。耶穌，你
   死了，而且復活了。你已勝過死亡和陰間，你已賜下天國的榮耀。藉著耶穌基督的寶
   血，我從死亡和陰間中被完全釋放出來，我現今活在耶穌基督的榮耀裡。我是神國度
   的一員，在我裡面有永恆的國度，所以因著寶血，我要讚美神！因著祂的寶血，我要
   敬拜讚美耶穌！」
(II) The Laver – Confess sins and wash consciousness clean（II）
          洗濯盆──認罪並洗除良心的虧欠
Location: Once in the courtyard, the Israelites moved from the brazen alter to the laver. The laver was full of water. The high priest needed to wash his hands and feet before proceed.
位置：進入帳幕院子之後，以色列人從銅祭壇走到洗濯盆。洗濯盆裡盛滿了水，大祭司祭祀之前，需要洗手和腳。
After worshiping the blood comes a time of purification and sanctification. When you stand before Laver, you see yourself reflected in the water. It is the time to confess your sins and wash yourself clean.
稱頌寶血之後，就是潔淨和聖別的時間。當你站在洗濯盆前的時候，你會看到水里你自己的反照，這時是你認罪並清洗自己的時候。
1) Pray for righteousness – pray for God to make me a righteous person. 1）
為稱義禱告──向神禱告，使我成為一個義人
     Sample prayer: “O God, make me a righteous through your grace. Heavenly Father, makes 
     me truthful. Please help me now to live in lies; let me not to tell lies. Let me be a truthful 
     person before you and before people.” 
     禱告示範：「神啊，藉著你的恩典，使我稱義。天父，使我成為誠實的人，幫助我
     不活在謊言裡，讓我不說謊。使我在你面前、在人面前都是一個誠信的人。」
       “Heavenly Father, make me a faithful person. I want to be loyal to You. Make me faithful 
       and loyal to You.”
      「天父，使我成為一個有信德的人，我要對你忠誠。幫助我對你信實忠誠。」
        “O God, let me not break Your Law. Make me faithful and loyal, especially in keeping 
        the 10 commandments.”
      「神啊，讓我不干犯你的律例，使我信守忠於你的律法，特別是十戒。」
2) Pray about my personal sanctification:2）
為我個人的聖別禱告
      Sample prayer: “Father, make my holy and sanctified. O God, sanctify me in your power.” 
     禱告示範：「天父，使我聖潔，神啊，在你的大能中聖別我。」
     Pastor Larry Stockstill adds: bring the high thought, greed, unclean though under the cross.
     Larry Stockstill牧師補充：將野心、貪婪、不潔思想放在十字架前。
3) Pray for grace to forgive and love others -  Forgive is a must. Loving can be very    

difficult sometimes. To love, you must put yourself on the cross many times. 
     為饒恕人和愛人的恩典禱告──饒恕是必須的。愛人有時是非常難的，為了愛，
     你必須多次把自己釘在十字架上。
     Sample prayer: “Father, in the name of Jesus, I choose to forgive _________. Through  the 
     blood of Jesus, please forgive me for holding hard feeling against  ______.  If You give me 
     any more strength, then I will love _______.” 
    禱告示範：「天父，奉耶穌的名，我選擇饒恕＿＿＿＿。藉著耶穌的寶血，赦免我
    一直對＿＿＿＿的反感。如果你給我更多的力量，我願意愛＿＿＿＿」
4) Ask for humility and meekness – a soft and beautiful heart, against the harsh manner. 
祈求謙卑柔和──柔軟美好的心，對抗嚴厲的樣式
      Sample prayer: “Father, make me a very humble and meek person. Let me be very soft

      and loving in my heart. 
     禱告示範：「天父，使我成為一個謙卑柔和的人，讓我的心是柔軟和充滿愛的」
5) Pray to live according to my measure of faith.  禱告能按我信心的度量生活
     Sample prayer: “O God, help me to live according to the measure of faith that You have 
     given me. Don’t let me get proud.” 
     禱告示範：「神啊，幫助我按照你所給我信心的度量生活，不要讓我驕傲」
(III) Golden Candlestick – Recognize Holy Spirit and welcome His light shown on different areas in our lives 
         金燈臺──認識聖靈並歡迎祂光照我們生命中的各個領域
     Location: After the sanctification process, I march into the Holy Place. As soon as I enter 
     the Holy Place, I see a seven-branched golden candlestick on the left. It is the only source 
     of light there. 
     位置：經過潔淨的過程，我進入聖所。一進入聖所，我就看見在左面有一個帶著7
     個枝子的金燈臺。它是聖所裡唯一的光源。
     The golden candlestick represents the light of the Holy Spirit. As you step into the Holy 
     Place, you should never allow any other light to enter. Don’t let in the “light” of 
     philosophy, religion, history, etc. Only let the light of the Spirit shine.
     金燈臺代表聖靈的光。當你進入聖所後，你就要留意不讓其他的光，如哲學的、
     宗教的、歷史的等「光」再進入，你要單單讓聖靈的光照耀。
Prayer samples:禱告範例：
“Dear Holy Spirit, I recognize You. I welcome You. I adore You. Thank You for being in my life. You are my senior partner. You are the Spirit of God and the Spirit of Jesus. You are the Spirit of wisdom. You are the Spirit of understanding.  You are the Spirit of counseling. You are the Spirit of power.  You are the Spirit of revelation of the Word of God. You are the Spirit of reverence who gives me the power to reveal God. So help me now. I cannot do anything without Your anointing. I depend upon You. I worship You. I thank You.”
「親愛的聖靈，我認得你！我歡迎你！我渴慕你！謝謝你在我的生命裡，你是我最好的最好伙伴。你是神的靈和耶穌的靈，你是智慧的靈、聰明的靈、謀略的靈、能力的靈，你是神話語所啟示的靈。你是使人敬畏的靈，你給我能力來獲得神的啟示。聖靈，現在請你幫助我，離了你的恩膏我什麼都不能做。我倚賴你，我敬拜你。謝謝你，聖靈！」
Recognize Holy Spirit is indeed a person, not the wind, water, fire, Spend time to wait upon Him and talk to the Holy Spirit. Constantly carry out these conversations such as, “Good morning, Holy Spirit”, “Let’s go, Holy Spirit! You go first, I will follow!”, “I love you, Holy Spirit. I admire You.”, “You are my master, I will listen to you.”

要認識到聖靈是有位格的，祂不是風、水、火…。花時間親近聖靈並與祂交談，時常進行這樣的對話：「早安，聖靈！」「聖靈，讓我們一起去！你在前面，我跟隨你！」「我愛你，聖靈！我尊崇你！」「你是我的主人，我要聽從你。」
(IV) The Showbread – Words (revelation) of God (IV)
陳設餅──神的話（啟示）
      Location: When I finish my worship in front of the golden candlestick, I turn to the right 
      side where the 12 showbreads were located in the tabernacle. Every morning steaming, 
      fresh, and hot showbread was spread before God. 
      位置：我結束金燈臺前的敬拜之後，轉向右面，那裡有12個陳設餅在會幕中。
      每天早晨，新鮮出爐的熱的陳設餅在神面前展開。
      Showbread is a symbol of the Word of God. Every day you must have a new revelation of 
      God in your heart.
      陳設餅是神話語的表徵。每一天你必須有神的新鮮啟示在你心中。
Prayer samples: 禱告範例：
“Lord, I covet the Word of God. I admire and love the Word of God. I long after the Word of God. I read, I study, I believe, I act, I thank You, and I want to teach this Word of God. So, Lord, give me a new, fresh revelation in my heart. My heart is panting for the Word of God. Please give me a new revelation.”
「主，我切慕神的話語，我尊崇、熱愛神的話語。我渴想神的話語。我要閱讀、學習、相信、遵行神的話，我謝謝你！我也要教導神的話，所以，主，賜給我新鮮活潑的啟示在我心裡。我的心切慕神的話，請賜給我新的開啟。」
Pastor Cho has been waiting to receive the Word of God to preach on each Sunday. God only gives him “daily bread”, or weekly message. So Pastor Cho is forced to pray every week for the fresh message from the Word of God. 
趙鏞基牧師每個主日都要等候領受神的話來傳講。神只給他「每天的靈糧」，或每週的信息。所以趙牧師每週都要迫切地禱告，以得到從神來的新鮮信息。
(V) Altar of incense -- Praise of the Saint (V)
香爐──聖徒的讚美
      Location: In the center of the Holy Place was the incense altar. Here the Israelites burned 
      incense 24-hr a day. Our incense is our praise and prayers to the heavenly Father.
      位置：在聖所的中間是香爐。在這裡，以色列人一天24小時焚香。我們的香就是
      我們向神的讚美和禱告。
Prayer samples: 禱告範例：
“Father, I really appreciate you. You delivered me from sin. You delivered me from worldliness. You delivered me from sickness. You delivered me form the curse. You delivered me from death. You are the God who is the foundation of my life. You are the purpose of my life. You are the value of my life. I worship You, the God who created the heavens and the earth and all things in them. I worship You. I thank You.”
「天父，我實在感謝你，你釋放我脫離罪，你釋放我脫離世界，你釋放我脫離疾病，你釋放我脫離咒詛，你釋放我脫離死亡。你是神，是我生命的根基、生命的目的、生命的價值。我敬拜你，創造天、地、和其中萬物的神啊，我敬拜你，我謝謝你！」
“I willfully choose faith, not fear or doubt. You are omnipotent.”
“You are omnipresent (John 14:20). Jesus is with me. God is everywhere!”

“You are omniscient. You know everything, my past, my future. I will not worry.”

“God is the center of the universe. You create history. I worship you.” 
「我定意選擇相信，棄絕懼怕和懷疑，你是全能的。你是無所不在的（約14：20），耶穌與我同在，神無所不在！你是全知的，你知道每一件事：我的過去、未來，你都知道，我必不憂慮。神是全宇宙的中心，你創造了歷史，我敬拜你。
I sing praises to the Lord; then I begin to speak in tongues for a while. When you can’t express yourself in your own language, the best thing to do is to speak in tongues. When I come to the heavenly Father at the incense altar, I speak in tongues for about 20-30 min. That always helps me.
我會歌唱讚美主，然後我就開始說一段時間方言。當你不能用自己的話來表達的時候，這時你所能做的最好的事情，就是說方言。當我在祭壇那裡來到天父面前時，我會說20-30分鐘的方言，這總是會幫助我。
(VI) Ark of the Covenant – Mercy seat with the eternal blood;

                                                     time to intercede (VI)
         約櫃──有永遠之血的施恩座；代禱的時間
      Location: When the veil was torn apart, God opened up the Holy of Holies and invited 
      people to come in. Through the blood of Jesus Christ, we can now enter the Holy of 
      Holies where God’s throne is.
      位置：當幔子裂開時，神敞開至聖所，邀請人們進入。藉著基督耶穌的寶血，我們
      現在能夠進入神寶座所在的至聖所。
Prayer samples: 禱告範例：
“I am eternally forgiven. I am eternally declared righteous. I am eternally saved… I am eternally blessed by His blood covenant. I thank you dear Heavenly Father. I am now Your family member with my Father. I am His child and I take joy in the triune God. I am living in the Holy of Holies. Father, now I have many requests. I want You to hear them and help me.” (then I pray all my personal request)
「我被永遠赦免了，我被永遠稱義了，我被永遠救贖了…，因著祂的血約，我被永遠祝福了。親愛的天父，我感謝你，我現在與你在一起，成為你家裡的一員了。我是祂的孩子，我在三一神裡有極大的喜樂。我現在是活在至聖所裡。天父，現在我有許多請求，求你垂聽並且幫助我。」
Through the blood, the sins of the world have been redeemed eternally. Through the blood, we have the impartation of the righteousness of Jesus. I’m God’s righteousness. No more condemnation. The eternal blood is for the new covenant.
經由寶血，這世界的罪債已經被永遠地償還了。經由寶血，我們被賦予耶穌的義，我是神的公義，不再有定罪，耶穌永遠的血就是為了這個新約。
The blood disarms the devil. Fear is the means of the devil. By the words of God and the blood of Jesus Christ, we overcome.
寶血使魔鬼繳械。懼怕是魔鬼的武器，藉著神的話和耶穌基督的寶血，我們勝過懼怕。
“Oh, God, I am free from the fear of the devil.   Through the blood I overcome the devil every corner of my life and ministry. 
「神啊，我從魔鬼的懼怕中得自由了。藉著寶血，我在我生命和服事中的每個角落都得勝魔鬼了。」
I am free from the law. The law is our mirror - help me to decorate property to stand before God. Law is not here to condemn us. 
我從律法中得自由了。律法是我們的一面鏡子──幫助我們裝扮合適，站立在神面前。律法不是來控告我們的。
“The blood brings freedom from Satan, from law, from human work.”  (Eph. 2:8)
「寶血使我們從撒但、律法、人的行為中得以自由」（弗2：8）
Ripple prayer – intercession
漣漪式禱告──代求
After I have completed all the stations in the Tabernacle I arrive at the Holy of Holies. (see above). I spend time to reflect on the power of the blood of Jesus Christ, the righteousness that we have through Christ, then I open pray the Ripple prayer for those on my heart. 
經過會幕的這些站之後，我到達至聖所（見上面）。我花時間回想耶穌基督寶血的能力，還有藉著基督我們所擁有的義，然後為我心中的人和事，我開始漣儀式的禱告。
The ripple prayer starts with you and spreads to others. Spouse, kids, parents, siblings, church leaders, government leaders, mission fields…..
漣儀式的禱告開始於你和你的配偶，然後波及其他的人。配偶，孩子，父母，兄弟姊妹，教會領袖，政府領袖，宣教禾場…
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